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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU   

JIHOČESKÉ UNIVERZITY V ČESKÝCH BUDĚJOVICÍCH  
KONANÉHO DNE  25. 6. 2024 

 

Přítomni (bez titulů): Petr Bahenský, Tereza Čapková, Damián Dedecius, Anna 
Dudová, Martin Dvořák, Petr Dvořák, Zbyněk Havelka, Andrea Hudáčková, Josef 
Juráň, Vera Yakimova Kaplická, Petra Karvánková, Noemi Koreňová, Petra Kotlárová, 
Anna Koutská, Jan Kresan, Olga Laštovičková, Jakub Luksch, Josef Nota, Milan 
Novák, Pavel Ondr, Kateřina Pražáková, Martin Prkna, Ján Regenda, Martin 
Slobodník, Pavel Smetana, Zdeněk Strnad, Alžběta Strouhová, Lenka Šedová, Tomáš 
Volek, Helena Zbudilová, David Zeman, Eliška Zusková (celkem 32) 
Omluveni (bez titulů): Magdalena Rašpličková, Pavel Kincl, Eliška Kůrková, Aleš 
Lisner 
Hosté (bez titulů): Pavel Kozák (rektor JU), Helena Koldová (děkanka PF JU), 
Luděk Berec (prorektor pro vědu a výzkum), Růžena Štemberková, Jan Černý (vedoucí 
právního útvaru) 
Nepřítomni (bez titulů): Jan Škrabánek, Zdeněk Hošek, Martin Červený, Martin 
Bláha 
Senát byl po celou dobu zasedání usnášeníschopný.  Zasedání bylo započato 
ve 14:05 předsedou senátu Petrem Dvořákem. Pan předseda zahajuje senát přivítáním 
přítomných senátorů a hostů.   

Hlasování (č. 1) o zapisovatelkách 

Návrh usnesení: AS JU schvaluje zapisovatelky Terezu Čapkovou (EF) a Petru 
Kotlárovou (PF). 

Hlasování:  pro – 30, proti – 0, zdržel se – 0  

  
   

AS JU schválil zapisovatelky Terezu Čapkovou a Petru 
Kotlárovou. 

 

Hlasování (č. 2) o skrutátorech 

Návrh usnesení: AS JU schvaluje skrutátory Martina Prknu (FF) a Zbyňka Havelku 
(FZT). 

Hlasování:  pro – 30, proti – 0, zdržel se – 0  

  
   

AS JU schválil skrutátory Martina Prknu a Zbyňka Havelku. 

 

Hlasování (č. 3) o ověřovatelích  

Návrh usnesení: AS JU schvaluje ověřovatele zápisu Milana Nováka (PřF) a Jakuba 
Luksche (TF). 

Hlasování:  pro – 29, proti – 0, zdržel se – 1  

  
   

AS JU schválil ověřovatele zápisu Milana Nováka a Jakuba 
Luksche. 
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Ve 14:08 přichází místopředseda Zdeněk Strnad a odchází senátor Jan Kresan.  
1. Organizační záležitosti Akademického senátu JU  

 
Program zasedání AS JU:  

1. Schvalování Řádu CŽV PF JU 
2. Projednání účasti JU v NeraAgro Technology s. r.o. 
3. Výroční zpráva o činnosti JU za rok 2023 
4. Výroční zpráva o hospodaření JU za rok 2023 
5. Dodatek Zprávy o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 

souvisejících  
činností za rok 2023 

6. Různé 

 

Hlasování (č. 4) o programu zasedání AS JU  

Návrh usnesení: AS JU schvaluje program v podobě uvedené v online pozvánce na 
zasedání.  

Hlasování:  pro – 30, proti – 0, zdržel se – 0  

  
   

AS JU schválil program v podobě uvedené v online pozvánce na 
zasedání.  

 
Ve 14:13 se do jednací místnosti vrací senátor Jan Kresan. 

2. Schvalování Řádu CŽV PF JU  

Paní děkanka Pedagogické fakulty byla předsedou senátu vyzvána k představení změn 
týkajících se Řádu CŽV PF JU. Paní děkanka představuje přítomným senátorům 
důvody stojící za těmito změnami. Především vysvětluje, že CŽV má stejnou vážnost 
jako programy denního studia a těmito změnami by chtěla tyto programy přiblížit. 
Kromě toho také blíže vysvětluje důvody stojící za změnou výše poplatků pro studenty 
CŽV – tím je především časté prodlužování studia, které vytváří zátěž na 
administrativu.  
Senátor Regenda v této záležitosti vznáší dotaz k tomu, kam budou putovat peníze, 
které fakulta získá navýšením poplatků. Dále se také krátce ptá na stanovisko 
legislativní komise vůči změnám v Řádu CŽV. Paní děkanka reaguje na tyto dotazy. V 
programech CŽV došlo k navýšení výuky o 50 hodin, čímž dochází k velké výukové 
zátěži. Z peněz, které Pedagogická fakulta získá navýšením poplatků, budou tedy 
financováni lektoři a další nutné výdaje spojené s praxemi. Dále se paní děkanka 
vyjadřuje k dotazu spojenému s legislativní komisí. Tyto změny nebylo nutné 
předkládat legislativní komisi. 
Předseda Dvořák dodává, že tyto změny byly vytvářeny ve spolupráci s magistrem 
Černým a doktorkou Smutnou, kteří mají odbornost v právní oblasti. 
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Hlasování (č. 5) o změně Řádu CŽV PF JU 

Návrh usnesení: AS JU schvaluje změny v řádu CŽV PF JU.  

Hlasování:  pro – 31, proti – 0, zdržel se – 0  

  
   

AS JU schválil změny v Řádu CŽV PF JU.   

 
Pan předseda děkuje paní děkance za účast. Paní děkanka děkuje za vstřícnost při 
jednání, loučí se a ve 14:23 opouští jednací místnost. 
Ve 14:24 přichází senátorka Lenka Šedová. 

3. Projednání účasti JU v NeraAgro Technology s.r.o. 

Předseda senátu vítá paní Štemberkovou a vyzývá ji ke krátkému představení 
NeraAgro Technology s.r.o.  
Paní Štemberková děkuje za slovo a představuje projekt, který stojí za vznikem této 
spolupráce. Prvním impulsem byl vývoj bezdrátové sondy pro sledování kůrovce. Toto 
zařízení umožňuje monitoring závrtů v kůře stromů efektivněji než jiné technologie 
sloužící pro tyto účely. Poskytuje také lepší identifikaci postižených stromů. Bylo však 
zjištěno, že toto zařízení lze využívat i mimo obor lesnictví. Na základě úspěšných 
testování bylo započato hledání investora, díky němuž by mohlo být toto zařízení 
distribuováno. Skrze skupinu Creativity Group byla nalezena společnost NeraAgro 
Holding, která má zájem o komercializaci tohoto produktu. Z těchto důvodů vytvořila 
dceřinou firmu NeraAgro Technology, z níž nabídla Jihočeské univerzitě podíl.  
Paní Štemberková představuje rizika pro Jihočeskou univerzitu, která jsou dle jejích 
slov minimální. V případě neúspěchu přijde Jihočeská univerzita o svůj vklad, který je 
v tomto případě ve výši 1500 Kč. Kromě toho nejsou na Jihočeskou univerzitu žádné 
další požadavky. Veškeré náklady nese NeraAgro Tehnology s.r.o. skrze svou 
mateřskou firmu NeraAgro Holding.  
Předseda vyzývá senátory ke vznesení dotazů či poznámek. K této záležitosti nebyly 
vzneseny žádné dotazy.  

Hlasování (č. 6) o usnesení AS JU 

Návrh usnesení: AS JU projednal bez připomínek účast Jihočeské univerzity v 
NeraAgro Technology s.r.o. 

Hlasování:  pro – 32, proti – 0, zdržel se – 0  

  
   

AS JU projednal bez připomínek účast Jihočeské univerzity 
v NeraAgro Technology s.r.o. 

 
Paní Štemberková děkuje za vstřícnost senátu a ve 14:34 odchází společně 
s panem Černým 
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4. Výroční zpráva o činnosti JU za rok 2023  

Pan rektor Kozák představuje výroční zprávu o činnosti Jihočeské univerzity, která 
shrnuje činnost Jihočeské univerzity za rok 2023. Tato výroční zpráva shrnuje činnost 
za bývalého vedení, kompletováno však bylo novým vedením. Tato zpráva shrnuje 
veškeré dění na univerzitě v rámci jednotlivých oblastí včetně činností fakult. Pan 
rektor vyzývá senát ke vznesení dotazů.  
Pan předseda vyzývá ke vznesení dotazů koordinátora ekonomické komise, senátora 
Volka. Ten však nemá žádné dotazy.  
V této záležitosti nebyly vzneseny žádné dotazy.  
 

Hlasování (č. 7) o schválení výroční zprávy o činnosti JU za rok 2023 

Návrh usnesení: AS JU schvaluje výroční zprávu o činnosti za rok 2023 

Hlasování:  pro – 32, proti – 0, zdržel se – 0  

  
   

AS JU schválil výroční zprávu o činnosti za rok 2023. 

 
5. Výroční zpráva o hospodaření JU za rok 2023 

Rektor stručně představuje také výroční zprávu o hospodaření. Omlouvá nepřítomnost 
kvestora, který vytváří tuto zprávu, již rektor schvaluje. Senátor Volek, který je také 
koordinátorem Ekonomické komise oznamuje, že se k této záležitosti Ekonomická 
komise vyjádřila a nemá žádné závažné připomínky. 
 V rámci představení tohoto bodu reaguje rektor také na doplňující otázky Ekonomické 
komise, jež byly zaslány před jednáním: 

⎯ Co způsobuje tak velké rozdíly v hospodaření mezi jednotlivými součástmi JU 

(Tab. 2.2.1)? 

⎯  Jaké kroky plánuje vedení KaM provést, aby se celkový VH menzy dostal do 

kladných hodnot? Nemají KaM problém s fluktuací zaměstnanců s ohledem na 

nízkou velikost průměrné hrubé mzdy 26 061 Kč?  

⎯ Jaká byla v minulém roce průměrná mzda odborných asistentů a docentů na 

jednotlivých fakultách JU (doplnění Tab. 8.b)? 

Senátor Volek vznáší dotaz na to, zda budou podniknuty nějaké kroky k tomu, aby byla 
snížena ztráta Menzy. Pan rektor odpovídá, že v této záležitosti je plánovaná 
rekonstrukce Menzy. Nové technické zázemí a vylepšený vzhled Menzy jsou kroky, 
které mohou zefektivnit její činnost. Rektor však poznamenává, že v žádném případě 
nechce vyrovnávat tuto ztrátu navýšením cen jídel v Menze. Primárním cílem je 
zkvalitnění hospodaření, nikoliv dostat se na nulovou ztrátu.  
Dále vznáší senátor Volek dotaz na fluktuaci zaměstnanců v Menze a zda za ní nemůže 
stát nízká hrubá mzda. Rektor reaguje na tento dotaz tím, že výše hrubé mzdy určitě 
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není hlavním ani jediným důvodem fluktuace zaměstnanců. Z tohoto důvodu ukončili 
pracovní poměr, v uplynulém roce, pouze 3 zaměstnanci.  
Senátor Volek pokračuje s dotazem týkajícím se výše mzdy odborných asistentů a 
docentů na jednotlivých fakultách JU. Pan rektor reaguje na to, že se jedná o složitou 
problematiku i z důvodu nejednotné definice odborného asistenta na jednotlivých 
fakultách. Rozdíly pak dále mohou být způsobeny zapojením do grantových činností 
nebo jiných motivačních složek jednotlivých fakult. Senátor Volek požádal rektora o 
svolení poskytnout tabulky s platy odborných asistentů a docentů zbytku senátu. Pan 
rektor je v této záležitosti svolný, upozorňuje však, že tato problematika je hlubší a je 
třeba kritického myšlení při pohledu na tuto tabulku. Je otevřen dotazům, které budou 
vzneseny. 
Pan předseda očekává, že bude vzneseno vícero dotazů k této záležitosti, a proto 
navrhuje, aby se senát k této věci vrátil na dalším zasedání. Dále pan předseda 
poznamenává, že by bylo vhodné k těmto tabulkám doplnit také medián a rozmezí.  
Senátorka Pražáková uvádí, že před rokem byly pořádány stávky jejichž cílem bylo 
upozornit na nespravedlivé finanční ohodnocení filozofických fakult. V důsledku 
těchto stávek pak byly vysokým školám poskytnuty prostředky na vyrovnání rozdílů 
mezi fakultami. Poznamenává, že tyto prostředky byly na univerzitě přerozděleny dle 
vědeckých ukazatelů, a tak začnou část získaly jiné fakulty. Rektor reaguje na tento 
dotaz s tím, že se jednalo o příspěvek, který měl vyrovnat rozdíly. Univerzita převzala 
výpočet rozdělení z ministerstva a část těchto prostředků putovala na dorovnání tarifů, 
které byly nově navýšeny. Přiznává však historickou nespravedlnost v ohodnocení 
filozofických fakult a je domluven s děkanem FF na jednání v této záležitosti.  
Senátor Martin Dvořák vznáší dotaz, zda v rámci přerozdělování těchto prostředků 
nebylo nakládáno s parametrem KEN.  
Pan rektor vyvrací tuto myšlenku. Z dostupných informací od ministerstva budou v 
budoucnosti směřovány prostředky na podporu zejména profesních programů 
(například nelékařských zdravotnických oborů, vzdělávání pedagogů a další).  

Hlasování (č. 8) o schválení výroční zprávy o hospodaření za rok 2023 

Návrh usnesení: AS JU schvaluje výroční zprávu o hospodaření za rok 2023  

Hlasování:  pro – 32, proti – 0, zdržel se – 0  

  
   

AS JU schválil výroční zprávu o hospodaření za rok 2023 

 
6. Dodatek Zprávy o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s 

nimi souvisejících činností za rok 2023 
 
Pan předseda opět vyzývá rektora ke krátkému představení. Rektor představuje účel 
tohoto dodatku a jeho stručný obsah. Tento dodatek souvisí s institucionální 
akreditací, kterou univerzita má na mnoha fakultách. Pan předseda vyzývá přítomné 
senátory ke vznesení dotazů, nebyly však vzneseny žádné dotazy ani připomínky.  
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Hlasování (č. 9) o schválení Dodatku Zprávy o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací 
tvůrčí s nimi souvisejících činností za rok 2023 

Návrh usnesení: AS JU schvaluje Dodatek zprávy o vnitřním hodnocení kvality 
vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností za rok 2023 

Hlasování:  pro – 32, proti – 0, zdržel se – 0  

  
   

AS JU schválil Dodatek zprávy o vnitřním hodnocení kvality 
vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností za rok 2023 

 
Pan rektor děkuje za schválení všech dokumentů.  

7. Různé 

Senátor Regenda vznáší dotaz týkající se kvality menzy. Porovnává úroveň i cenu 
menzy s jinými stravovacími zařízeními v okolí univerzity. Dále poznamenává, že je 
nyní menza nedostupná pro zaměstnance a studenty kvůli konání Olympiády dětí a 
mládeže.  
Pan rektor reaguje na tento dotaz i připomínku. V záležitosti uzavření menzy, menzu 
chválí za to, jakým způsobem se zhostila zodpovědnosti za výdej jídel pro mládež. Tato 
akce má dle jeho slov velký národní dosah a je podporována. Dále připomíná, že je v 
plánu rekonstrukce menzy, která přispěje k jejímu fungování. Kromě toho rektor 
aktivně diskutuje se studenty a pracuje na drobných změnách v menze, které zlepšují 
její chod. Vyzývá senátory k trpělivosti v této problematické otázce zlepšování kvality 
menzy.  
Pan předseda Dvořák dále dodává, že je domluvený s ředitelkou KaM na prodloužení 
otevírací doby od příštího roku. Vznáší dotaz na to, zda budou probíhat rekonstrukce 
také ve výdejně na Teologické fakultě. Rektor odpovídá, že tato záležitost již je 
v jednání. Také připomíná senátorům změny, ke kterým již došlo. 
Senátor Dvořák vznáší dotaz ohledně dotazníků týkající se spokojenosti studentů 
s menzou.  
Na tento dotaz odpovídá místopředseda Dedecius, který je autorem tohoto dotazníku. 
Uvádí, že stále chybí výstupy ze dvou fakult, má však v plánu projednat s panem 
rektorem, zda budou tyto výsledky sdíleny. Poznamenává však, že přestože se dějí 
změny, nejsou s nimi studenti obeznámeni. Vidí v tomto ohledu problém v marketingu.  
Rektor děkuje za tuto poznámku a děkuje především studentským senátorům za jejich 
aktivitu a zájem o dění na univerzitě. Poznamenává však, že na kolegiu rektora 
zaznamenal negativní reakce na některé ze studentských aktivit, konkrétně jejich 
projekt Schránka důvěry. Sám však tyto aktivity vítá a podporuje. Zdůrazňuje, že si 
přeje, aby studenti věděli, že mají jeho podporu.  
Předseda Dvořák taktéž děkuje studentům za jejich aktivitu a upozorňuje na to, že 
nechce v žádném případě zasahovat do těchto záležitostí. V reakci na nespokojenost 
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některých členů kolegia by rád zkonzultoval problematiku GDPR v této věci s 
doktorkou Smutnou.  
Místopředseda Dedecius představuje senátu tyto studentské aktivity a přibližuje 
jejich průběh a účel.  
Pan předseda Dvořák se obrací na senátora Slobodníka, který je koordinátorem 
Legislativní komise, zda by se Legislativní komise nemohla věnovat této záležitosti. 
Senátor Slobodník nevidí v této záležitosti problém a navrhuje obrátit se na pověřence 
na ochranu osobních údajů. Dle jeho názoru se však v této záležitosti GDPR 
neuplatňuje.  
Předseda senátu podává zprávu o zasedání předsedů akademických senátů a o RVŠ. 
Kromě toho také vznáší stížnost na software využívaný pro měření ujetých kilometrů 
využitého v  
 celouniverzitní soutěži ABC challenge. Tento software nebyl funkční na zařízeních 
Apple. Pan rektor reaguje na tuto stížnost – tato záležitost je v řešení. Pan rektor 
v rámci tohoto bodu zve senátory na slavnostní předávání cen.  
Pan předseda dále senátu připomíná, že by bylo třeba novelizovat jednací a volební 
řád AS JU.  
Senátorka Yakimova Kaplická vznáší dotaz, na osvětlení prostoru před FF JU v nočních 
hodinách. Dále se ptá, zda by bylo možné zpomalit provoz v blízkosti rektorátu. 
Poznamenává, že se jedná o místo frekventovaného pohybu studentů a zaměstnanců a 
hrozí zde nebezpečí. Rektor reaguje na oba tyto dotazy. 
Pan rektor dále zve senát na zahájení akademického roku, které se bude konat 3. října 
v menze.  
Místopředseda Strnad navrhuje, zda by nestálo za úvahu zavést předmět, který by 
seznámil studenty s právním minimem. Vyzdvihává důležitost znalosti práv v současné 
době. Rektor reaguje na tento návrh s tím, že by ho směřoval spíše ke Kariérnímu 
centru než do jednotlivých studijních programů.  
Pan senátor Smetana deklaruje, že není možné, aby toto bylo diskutováno na senátu, 
protože při zásahu do studijních programů je nutné tyto změny probírat s garanty 
těchto programů. Tím je diskuze na téma právního minima ukončena. 
Předseda senátu děkujeme všem senátorům za dosavadní spolupráci a přeje jim 
krásné prožití prázdnin. Další zasedání senátu proběhne až v průběhu zimního 
semestru konkrétně v úterý 8.10.2024 od 14:00. Předseda ukončil zasedání v čase 
16:10.  
Zápis vyhotovily: Petra Kotlárová, Tereza Čapková 
Zápis ověřili: Milan Novák, Jakub Luksch 

 
 

 


